
     

Utlåtande 2009: RVII (Dnr 016-426/2008) 

 

 

Ungdomsparlamentets motion om rasism 
Motion av Abdo Goriya m.fl. (s) (2008:18) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande 

Motion (2008:18) av Abdo Goriya m.fl. (s) anses besvarad med vad som 

anförs i detta utlåtande. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Ulf Kristersson anför följande. 

 

Ärendet 

 

Motion (2008:18) av Abdo Goriya m.fl. (s) behandlar ungdomsparlamentets 

motion om hur ska vi bekämpa rasism i samhället? Motionärerna delar flertalet 

av förslagen i motionen och anser att det för stadens del är värdefullt att för-

slagen i ungdomsparlamentets motion i sak prövas av kommunfullmäktige.  

I ungdomsparlamentets motion om att bekämpa rasismen i samhället före-

slås följande: 

 Anonyma arbetsansökningar 

 Mer utrymme för kulturkunskap och mediakritiskt tänkande i skolan 

 Minska bostadssegregationen 

 Utveckla kurser i svenska för nyanlända genom skärpt undervisning, 

individanpassade kurser, praktikplatser, yrkesinriktad sfi och öka re-

surserna för sfi 

 Stödfamiljer för nyanlända 

Motionsställarna föreslår att ungdomsparlamentets motion efter sedvanlig 

beredning ges möjlighet att i sak ta ställning till de förslag som framförs i ung-

domsparlamentets motion. Vidare föreslås att vid behandlingen av motionerna 



från ungdomsparlamentet anordnas ett särskilt kommunfullmäktige med in-

riktning på frågor som rör ungdomar. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, utbildningsnämnden samt 

till stadsdelsnämnderna Enskede-Årsta-Vantör, Hässelby-Vällingby och Ös-

termalm. 

Stadsledningskontoret anser att förslagen i ungdomsparlamentets motion i 

stora delar är tillgodosedda i den verksamhet som idag bedrivs.  

Utbildningsnämnden anser att det är ett viktigt uppdrag för skolan att mot-

verka rasism genom ökad kunskap och arbete med attitydfrågor. Arbetet sker i 

olika sammanhang, i undervisningen och i skolans värdegrundsarbete. 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd anser att det är betydelsefullt att 

ungdomar ges möjlighet att medverka i politiken. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd anser att motionen från ungdomspar-

lamentet berör ett viktigt ämnesområde i hur det svenska samhället och Stock-

holms stad kan bidra till att minska segregeringen och motverka utanförskapet 

bland många invandrare i Stockholm. 

Östermalms stadsdelsnämnd anser att rasism skall bekämpas på alla nivåer 

i samhället och att förebyggande insatser skall ses som ofrånkomliga. 

 

Mina synpunkter 

 

Jag ser mycket positivt på ungdomsparlamentets engagemang i samhällsfrågor. 

Det är också värdefullt att olika gruppers perspektiv belyses i beslut som på-

verkar dem. Frågan om att bekämpa rasism är en fråga som engagerar mig 

djupt och en stor del av min tid går till att finna fler och bättre vägar in i Sveri-

ge och in i samhället för dem som väljer att söka sig hit. 

När det gäller frågan om diskriminering har staden gjort försök med ano-

nyma arbetsansökningar. Försöken visade att kvalitetssäkring av rekryterings-

processer är ett mer framgångsrikt koncept än just anonymiserade ansökning-

ar. Men när det gäller diskriminering på arbetsmarknaden handlar det inte en-

bart om vilka verktyg vi ska använda utan också om att arbetsgivare, inte 

minst vi inom offentlig sektor, måste ställa sig frågan hur de rekryterar och för 

vem lediga platser är tillgängliga. Det är inte en nyhet att vi i Sverige till stor 

del rekryterar i det egna nätverket snarare än utlyser en tjänst brett. Detta leder 

till att många som saknar dessa nätverk utestängs från ett antal jobb. Därför 



handlar denna fråga även om att motverka utanförskapet i stort samt att utrikes 

födda måste få tillgång till dessa nätverk.  

Min övertygelse är att arbetskraftsinvandringen kommer att öppna upp den 

svenska arbetsmarknaden för fler talangfulla människor och att mötet mellan 

den som är född utanför Sverige och arbetsmarknaden därmed inte kommer att 

förbli lika stigmatiserande. Utöver detta ska det påpekas att vi har en ny 

diskrimineringslagstiftning. 

Att motverka rasism, genom ökad kunskap och arbete med attitydfrågor, är 

ett viktigt uppdrag för skolan. Arbetet sker såväl genom undervisningen som i 

skolans värdegrundsarbete. I både nationella som lokala styrdokument anges 

tydligt skolans uppdrag att arbeta mot rasism, förtryck och andra former av 

kränkande behandling. 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2008:18) om ungdomsparlamentets motion om rasism, av 

Abdo Goriya m.fl. (s)  

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Roger Mogert (s) och Ann-Margarethe 

Livh (v) enligt följande. 

 

Vi föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Avslå föredragande borgarrådets förslag till beslut. 

2. Besvara motionen med nedanstående. 

3. Därutöver anföra följande. 

 

Ungdomsparlamentets förslag 

Vi delar Ungdomsparlamentets syn på orsakerna till rasism. Fördomar och vrångbilder 

som vidmakthålls genom media och det offentliga samtalet är en viktig orsak. Segre-

gationen och rädsla för det främmande likaså. 

Vad gäller förslagen till lösningar så anser vi att Ungdomsparlamentet tar upp rätt 

områden, nämligen: 

 Arbetsmarknad 

 Ett kritiskt förhållningssätt i det offentliga samtalet. 

 Boendesegregationen. 

 Tillgång till språk och utbildning. 

 Stöd till nyanlända. 



När det gäller det konkreta innehållet under varje punkt så är vi till största delen 

positiva, även om vi tror att den exakta utformningen när det gäller praktik kopplad till 

SFI, samt diskriminering på bostadsmarknaden och arbetsmarknaden, måste varieras 

och utvecklas. 

 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Vi delar inte uppfattningen att den viktigaste konkreta politiska frågan att lyfta fram är 

ökad arbetskraftsinvandring. Det finns länder med en omfattande arbetskraftsinvand-

ring och en omfattande rasism. Vi tror att ett antal åtgärder är viktigare. Exempelvis: 

 En stark diskrimineringslagstiftning. 

 Anti- diskrimineringsklausul i stadens upphandlingar. 

 Upphandlingar enligt ”vita jobb- modellen” som försvårar diskriminering i 

andra ledet. 

 Tydliga kravprofiler i stadens egen rekryteringsprocess som försvårar diskrimi-

nering. 

 Arbete för att motverka diskriminering på restauranger. 

Till sist vill vi framhålla att politiken har en viktig uppgift som ansvarig för den 

kommunala verksamheten. Större delen av samhället ligger dock utom det offentligas 

beslutssfär, och där är politikens viktigaste uppgift opinionsbildande, och där har poli-

tiken ett stort ansvar för hur den hanterar frågor som rör fördomar, diskriminering och 

rasism. 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Yvonne Ruwaida (mp) enligt följande. 

 

Jag föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta  

att motionen besvaras enligt nedan. 

 

Det är ett bra initiativ att låta ungdomar själva formulera en motion som sedan behand-

las enligt gängse demokratisk ordning. Ungdomar hörs allt för lite i den traditionella 

politiken då de ofta finner det mer meningsfullt att arbeta utomparlamentariskt.  

Miljöpartiet driver i allra högsta grad de ärenden motionen tar upp. Vi vill inrätta 

en nämnd för lika rättigheter som både har en främjandefunktion och en uppföljnings-

funktion om frågor om lika rätt och icke-diskriminering.  

 

Anonyma ansökningsförfaranden 

Vi har länge drivit att anonymt ansökningsförfarande ska användas i stadens verksam-

heter samt att resurser ska användas för att också utarbeta och utvärdera andra metoder 

för icke-diskriminerande ansökningsförfaranden.  

 

Mer utrymme för rasism, kulturkunskap och mediakritiskt tänkande i skolan 

Ungdomsparlamentets förslag om kulturkunskap för att motverka fördomar är mycket 

bra. Miljöpartiet driver frågan om livskunskap, som innehåller motsvarande motionens 

förslag samt även andra perspektiv inom personlig utveckling och konflikthantering.  



 

Bostadssegregationen  

Stockholm behöver fler små och billiga hyreslägenheter för att motverka segregation. 

Nybyggnationen ska vara inriktad på att bygga lägenheter för unga, nyanlända, hemlö-

sa och andra grupper utan stora resurser. Miljöpartiet satsar 2 miljarder kronor i sin 

budget på upprustning och energieffektivisering av miljonprogramsområdena. 

 

Språket  

Motionärernas synpunkter på SFI är mycket bra och intressanta och värda att ta till sig. 

De påpekar särskilt det majoriteten har missat – SFI behöver mer resurser! Minimini-

vån borde vara att eleverna åtminstone klarar nationella provet i svenska, vilket är den 

nivå som alla uppväxta i Sverige förväntas klara efter nio års grundskola. Genom att 

introduktionsprogrammet utformas så att alla som påbörjar sfi har rätt att med ersätt-

ning studera till och med nivån för nationella provet, under förutsättning att eleverna 

sköter sina studier i rimlig takt, minskar risken för strukturell diskriminering av nyan-

lända. 

Reglerna för introduktionsprogrammet måste också förändras så att alla, både 

kvinnor och män, har rätt till föräldraledighet under introduktionsperioden och ändå 

garanteras att få studera till och med nivån för nationella provet. Stockholms stad ska 

ha som mål att alla som påbörjar introduktionsprogrammet ska klara nationella provet 

i svenska. Alla ska få adekvat information om sina rättigheter gällande t ex föräldrale-

dighet när introduktionsperioden påbörjas.  

 

Stödfamilj 

Ett mycket intressant förslag som är värt att beakta. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande 

Motion (2008:18) av Abdo Goriya m.fl. (s) anses besvarad med vad som 

anförs i detta utlåtande. 

 

 

Stockholm den 

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Ulf Kristersson 

Ylva Tengblad 



ÄRENDET 

 

Motion (2008:18) av Abdo Goriya m.fl. (s) behandlar ungdomsparlamentets 

motion om hur ska vi bekämpa rasism i samhället? Motionärerna delar flertalet 

av förslagen i motionen och anser att det för stadens del är värdefullt att för-

slagen i ungdomsparlamentets motion i sak prövas av kommunfullmäktige.  

I ungdomsparlamentets motion om att bekämpa rasismen i samhället före-

slås följande: 

 Anonyma arbetsansökningar 

 Mer utrymme för kulturkunskap och mediakritiskt tänkande i sko-

lan 

 Minska bostadssegregationen 

 Utveckla kurser i svenska för nyanlända genom skärpt undervis-

ning, individanpassade kurser, praktikplatser, yrkesinriktad sfi och 

öka resurserna för sfi 

 Stödfamiljer för nyanlända 

Motionsställarna föreslår att ungdomsparlamentets motion efter sedvanlig 

beredning ges möjlighet att i sak ta ställning till de förslag som framförs i ung-

domsparlamentets motion. Vidare föreslås att vid behandlingen av motionerna 

från ungdomsparlamentet anordnas ett särskilt kommunfullmäktige med in-

riktning på frågor som rör ungdomar. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, utbildningsnämnden samt 

till stadsdelsnämnderna Enskede-Årsta-Vantör, Hässelby-Vällingby och Ös-

termalm. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 oktober 2008 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret ser positivt på ungdomsparlamentets engagemang i sam-

hällsfrågor som att föreslå åtgärder för att minska rasismen i samhället. Det är värde-

fullt att olika gruppers perspektiv belyses i beslut som påverkar dem.  

Staden har gjort försök med anonyma arbetsansökningar. Dessa försök har dock vi-

sat att ett bättre sätt för att undvika diskriminering är att kvalitetssäkra rekryterings-

processen i stället för bara anonymisera arbetsansökningarna. För närvarande håller 

staden på att upphandla ett it-verktyg som ska underlätta en kvalitetssäkrad rekryte-



ringsprocess.  

Utbildningsnämnden arbetar sedan flera år aktivt med att diskutera värdegrunder 

med eleverna. Ett arbete som är viktigt just utifrån att förebygga rasism.  

De kommunala bostadsbolagen har i uppdrag att ansvara för att förnya och utveck-

la ytterstaden i samråd med de boende för att göra utsatta områden i ytterstaden mer 

attraktiva. I ytterstaden omvandlas hyresrätter till bostadsrätter och arbete pågår för att 

fler privata värdar ska etablera sig i området. Järvalyftet, som är ett stadsövergripande 

investeringsprogram under kommunstyrelsens ledning, syftar till att tillsammans med 

privata aktörer och näringsliv göra Järvafältet mer attraktivt.  

Jobbtorgen har i uppdrag att hitta arbete till flyktingar som står till arbetsmarkna-

dens förfogande för att så många som möjligt så tidigt som möjligt ska komma in på 

arbetsmarknaden. Ett arbete som underlättar integrering i samhället. Jobbtorgen till-

handahåller heldagssysselsättning för alla flyktingar utifrån den individuella introduk-

tionsplanen.   

På jobbtorgen ingår sfi-studier som en självklar del av individens väg till ett arbete. 

Skulle ett heltidsarbete bli aktuellt går det alltid i första hand och individen genomför 

då sfi-studier efter arbetstidens slut. På jobbtorgen stöttas individen i planering på kort 

och lång sikt för att bli självförsörjande men också för att på sikt arbeta med exempel-

vis med det yrke personen hade i hemlandet. Vidare anordnas sfx-utbildningar som är 

yrkesinriktade kombinerade med sfi-studier. Ett exempel är stadens samarbete med 

Kungliga Tekniska Högskolan med kurser för ingenjörer. Ett regionalt samarbete på-

går för att få fram praktikplatser. Exempelvis erbjuder Täby kommun flyktingar från 

Stockholm praktikplatser.  

Staden har tillsammans med Röda Korset startat ett projekt där flyktingar ska kun-

na få så kallade flyktinguider. Syftet med flyktinguider är att knyta kontakter och nät-

verk ur en professionell såväl som social synvinkel. 

Stadsledningskontoret bedömer att förslagen i ungdomsparlamentets motion i stora 

delar är tillgodosedda i den verksamhet som idag bedrivs.  

Kommunfullmäktige är stadens högsta beslutande organ. Med undantag av behand-

lingen av frågor och interpellationer från ledamöterna ska fullmäktige besluta i ären-

den som beretts inom staden. Det är därför inte förenligt med fullmäktiges roll som 

stadens högsta beslutande organ att sammanträda och behandla frågor enligt en dag-

ordning som bestämts av ungdomsparlamentet. Det är heller inte möjligt att, som 

ibland sker i riksdagen, ordna debatter om särskilda frågor utan anknytning till ett 

beslutsärende. Det är däremot fullt möjligt att ordna hearings, konferenser eller semi-

narier utan formell knytning till fullmäktiges sammanträde för att diskutera exempel-

vis ungdomsfrågor. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunfullmäktige beslutar att motion av Abdo 

Goriya m.fl. (s) besvaras med vad som anförs i detta tjänsteutlåtande samt att uppdra-

get om att föreslå former för ett kommunfullmäktigesammanträde där ungdomsparla-

mentet får bestämma dagordningen anses slutfört med vad som redovisats i detta tjäns-

teutlåtande.  

 



 

Utbildningsnämnden  

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 27 november 2008 

att förvaltningens tjänsteutlåtande utgör svar på remissen. 

 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 27 oktober 2008  har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningens svar på remissen behandlar punkten i motionen som handlar om 

kulturkunskap, mediakritisk undervisning och samarbete med organisationer. 

Kulturkunskap 

Enligt målen läroplanerna ska skolan sträva mot att få eleverna att ta avstånd från 

att människor utsätts för förtryck och kränkande behandling. I läroplanerna finns bl.a. 

följande uppställda mål för eleverna. Eleven ska ha en utvecklad förståelse för andra 

kulturer och känna till grunderna för samhällets lagar och normer. Läraren skall utifrån 

läroplanen klargöra och diskutera med eleverna det svenska samhällets värdegrund 

och vilka konsekvenser detta får för det personliga handlandet. 

Mediakritisk undervisning 

Utifrån läroplanernas mål ska eleverna få ingående kunskaper om medier och deras 

roll. Eleverna ska även lära sig att källkritiskt granska olika medier. 

Samarbete med organisationer  

Förvaltningen har tagit fram ”Trygghet och studiero”, riktlinjer för arbetet i Stock-

holms skolor. Riktlinjerna är på webben kopplade till länkar till ett flertal organisatio-

ner som kan involveras i undervisningen. 

Att motverka rasism, genom ökad kunskap och arbete med attitydfrågor, är ett vik-

tigt uppdrag för skolan. Arbetet sker i olika sammanhang, i undervisningen och i sko-

lans värdegrundsarbete. 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 

18 september 2008 att förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

remissen. 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 1 

september 2008 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen har inga synpunkter på motionen, men framhåller betydelsen av att 

ungdomar ges möjlighet att delta i politiken och att ges möjlighet att påverka. Genom 

att behandla motioner som rör frågor som engagerar ungdomar kan ett tydligare ung-



domsperspektiv genomsyra politiken i Stockholm. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 28 

oktober 2008 att förvaltningens tjänsteutlåtande utgör svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av Eva Oivio m fl (s) och Leif Larsson (v), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Birgitta Wahlman m fl (m), tjänstgörande ersätta-

re Fatima Nur (fp) och Fredrik Wallén (kd), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Eva Oivio m fl (s) och Leif Larsson (v), bilaga 1. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 ok-

tober 2008 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Motionen till ungdomsparlamentet berör ett viktigt ämnesområde i hur det svenska 

samhället och Stockholms stad kan bidra till att minska segregeringen och motverka 

utanförskapet bland många invandrare i Stockholm.  

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har särskilt uppmärksammat integrations-

frågorna och har tagit fram ett särskilt dokument ”Att främja delaktighet och motverka 

utanförskap” Det innehåller en redovisning av stadsdelens pågående arbete och fram-

tida inriktning av det fortsatta arbetet. Stadsdelsnämnden beslöt dock vid sitt samman-

träde den 26 juni 2008 att återremittera ärendet till förvaltningen i avvaktan på en mer 

djuplodande diskussion inom nämnden som kommer att genomföras under hösten 

2008. 

Ett flertal av de frågor som tas upp i motionen till ungdomsparlamentet ligger utan-

för stadens och stadsdelsförvaltningens ansvarsområden. Förvaltningen väljer därför 

att endast kommentera de frågor som berör eller påverkar förvaltningens verksamhet.  

Beträffande bristande språkkunskaper och möjligheterna att etablera sig på arbets-

markanden arbetar stadsdelsförvaltningens flyktingmottagning, i samverkan med 

Jobbtorget i Vällingby, med att organisera sysselsättning för nyanlända flyktingar och 

invandrare i stadsdelen. Förvaltningen samverkar även med utbildningsförvaltningen 

genom att hänvisa dem till undervisning i Svenska för invandrare (SFI). Samtidigt 

undersöks och prövas möjligheterna till arbetsmarknadspraktik för varje enskild delta-

gare. Det ställs redan idag krav på närvaro vid SFI-undervisningen för att ha rätt till 

introduktionsersättning. Vid ogiltig frånvaro och om det upprepas efter tillsägelse kan 

ersättningsbeloppet reduceras. Förvaltningen delar uppfattningen om att SFI sannolikt 

skulle behöva anpassas bättre till elevernas individuella förutsättningar, tex utbild-

ningsnivå eller yrkesbakgrund i hemlandet. 



Förvaltningen vill vidare framföra att man vid anställningsförfaranden inom nämn-

dens samtliga verksamhetsområden, på senare år anställt ett flertal personer med ut-

ländsk bakgrund som förutom den formella kompetensen för sitt yrke, även har kunnat 

tillföra språk- och kulturella kunskaper som förvaltningen behöver i sitt dagliga arbete 

med att stödja och hjälpa människor i utsatta situationer. Därför ställer sig förvaltning-

en för egen del tveksam till behovet av att införa sk. avidentifierade arbetsansökningar 

till utlysta anställningar. Det skulle dessutom medföra ökad intern administration. 

Förslaget från motionärerna i kommunfullmäktige om att kommunfullmäktige ska 

anordna ett särskilt sammanträde för behandling av frågor som rör ungdomar, lämnar 

förvaltningen utan eget ställningstagande. 

 

Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Östermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 18 septem-

ber 2008 att förvaltningens tjänsteutlåtande utgör svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av Rolf Lindell m fl (s), Marion Sundqvist (mp) och 

Berit Bornecrantz Dias (v), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Helena Bonnier m fl (m), Gunilla Gustafsson (fp) 

och Susanna Alm (kd), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Berit Bornecrantz Dias (v), Rolf Lindell m fl (s) 

och ledamoten Marion Sundqvist (mp), bilaga 1. 

 

Östermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 11 augusti 

2008 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Östermalms stadsdelsförvaltning anser, liksom motionärerna, att rasism skall be-

kämpas på alla nivåer i samhället och att förebyggande insatser skall ses som ofrån-

komliga. Stadsdelsförvaltningen tar inte ställning i sak till förslagen i Ungdomsparla-

mentets motion.  

Stadsdelsförvaltningen föreslår Östermalms stadsdelsnämnd att tillstyrka yrkandet 

i motionen/remissen om att Kommunfullmäktige bereder motionen från Ungdomspar-

lamentet med tillägg att en kostnadsberäkning av förslaget om stödfamilj görs. 

 

 



Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Eva Oivio m fl (s) och Leif Larsson (v) enligt följande 

 

reservation mot beslutet till förmån för eget yrkande om bifall till den remitterade mo-

tionen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Birgitta Wahlman m fl (m), tjänstgörande ersätta-

re Fatima Nur (fp) och Fredrik Wallén (kd) enligt följande 

 

Vi ifrågasätter om ungdomarna själva är tillfrågade om de vill ha sina motioner inläm-

nade med socialdemokratiska loggan på. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Eva Oivio m fl (s) och Leif Larsson (v) enligt 

följande 

 

Att ett parti begär att en motion från Ungdomsparlamentet läggs till beredning i full-

mäktige innebär att detta partis logotyp läggs till denna begäran/motion. Men det är 

olyckligt att samma logotyp även ha lagts till den ursprungliga motionen, den som 

ungdomarna har skrivit. 

 

Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Rolf Lindell m fl (s), Marion Sundqvist (mp) och 

Berit Bornecrantz Dias (v) enligt följande  

 

Stadsdelsnämnden föreslås besluta  

att bifalla motionen samt 

att godkänna och överlämna detta tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen  

 som svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Helena Bonnier m fl (m), Gunilla Gustafsson (fp) 

och Susanna Alm (kd) enligt följande 

 

Rasism skall bekämpas på alla nivåer i samhället. Vi har alla både ansvar och möj-

lighet att deltaga med olika förebyggande insatser. Vi ställer oss bakom förvaltningens 



förslag till beslut innebärande att Kommunfullmäktige endast ges i uppdrag att bereda 

motionen samt att därutöver kostnadsberäkning av förslaget om stödfamilj görs.  

Därutöver vill vi framhålla de utomordentliga insatser som olika frivillig-

organisationer kan göra minst lika bra som kommunala utförare. Det visar sig ofta att 

den förankring som dessa organisationer har utgör ytterligare ett steg i integrationsar-

betet. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Berit Bornecrantz Dias (v), Rolf Lindell m fl (s) 

och ledamoten Marion Sundqvist (mp) enligt följande 

 

Bland alla de angelägna punkter som ungdomsparlamentet vill att kommunfull-

mäktige tar ställning till är det som särskilt kommer att vara avgörande för en fram-

gångsrik integration i samhället mellan personer med olika bakgrund socialt och kultu-

rellt i vilken grad vi kan utplana bostadssegregationen. Denna fråga bör ges företräde 

framför de andra om en begränsning blir aktuell.  

 

 

 



 

Bilaga 2 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 

 

2008:18 

  

  

2008:18 Motion av Abdo Goriya m.fl. (s) om ungdomsparlamen-

tets motion angående rasism 

Dnr 016-426/2008 

 

 

Inom ramen för Ungdomsparlamentet har elever i Stockholms stads gymnasie-

skolor på olika sätt varit med och bestämt vilka frågor de anser är viktigast. 

Årets frågor har varit: ”Vad kan vi göra åt arbetslösheten bland 18-24-

åringar?”, ”På vilka sätt kan vi bekämpa rasismen i samhället?”, ”Hur kan vi få 

en bättre och billigare kollektivtrafik i Stockholm?”, ”Hur kan vi bidra till ett 

miljövänligt beteende bland Stockholms invånare?” samt ”Hur kan unga som 

studerar vidare efter gymnasiet få en bättre ekonomisk situation?” Inom dessa 

områden har eleverna tagit fram fakta, arbetat fram förslag, debatterat och 

beslutat om en motion per fråga. 

 Vad gäller ungdomsparlamentets motion om rasismen i samhället, vet vi att 

den inte antogs av en majoritet av ungdomsparlamentet. Vi väljer dock att 

lämna in den ändå, då vi vet hur mycket arbete det ligger bakom motionen, 

och att det därför är viktigt att även den behandlas.  När det gäller motionens 

intentioner delar socialdemokraterna de flesta av de förslag som förs fram, 

dock inte alla förslag. Vi är också medvetna om att några av de frågor som tas 

upp inte hör till kommunfullmäktige att besluta om. Trots detta anser vi att det 

för stadens del är värdefullt att alla de förslag som ungdomsparlamentet för 

fram i sin motion i sak kan prövas av kommunfullmäktige. En sådan prövning 

förutsätter att ungdomsparlamentets motion bereds på samma som andra mo-

tioner till kommunfullmäktige. 

 För att få till stånd en sådan saklig beredning som ger fullmäktige möjlighet 

att ta ställning till samtliga förslag som förs fram i ungdomsparlamentets mo-

tion väljer vi att lämna i en motion till kommunfullmäktige som är likalydande 

med ungdomsparlamentets motion om rasism. 



 

Yrkande  

 

1. att kommunfullmäktige efter sedvanlig beredning ges möjlighet att i 

sak ta ställning till de förslag som framförs i motionen 

2. att man i samband med behandlingen av motionerna från Ungdoms-

parlamentet anordnar ett kommunfullmäktige med inriktning mot att 

behandla frågor som rör ungdomar. 

 

Stockholm den 11 februari 2008 

 

Abdo Goriya Berit Kruse Elisabeth Brandt-Ygeman 

 

Jan Valeskog Jari Visshed Malte Sigemalm 

 

Mirja Räihä Järvinen Kersti Py Börjeson Roger Mogert 

 

Teres Lindberg  Tomas Rudin 

 



Bilaga (ungdomsparlamentets motion) 

 

Motion gällande: Hur ska vi bekämpa rasismen i samhället? 

 

Inledning/Bakgrund 

Alla invånare ska ha samma möjligheter till ett bra liv oavsett vilken kulturell bak-

grund eller religion man tillhör. Alla ska behandlas lika och alla människor är lika 

värda. Rasismen finns överallt i dagens samhälle och på vilka sätt kan vi arbeta för att 

bekämpa den? Vilka strategier är effektiva för att motverka rasismen? 

 I dagens samhälle så har människor fördomar mot andra folkgrupper, de flesta av 

dessa har sin grund i rädsla och okunskap. Trots att vi ser olika ut, pratar olika och tror 

på olika religioner bör vi kunna leva i ett samhälle där vi respekterar varandra. 

 I dagens Sverige har vi ett segregerat samhälle. I Stockholms innerstad är majorite-

ten högavlönade människor, varav de flesta har svenskt ursprung. I vissa förorter är 

istället majoriteten lågavlönade invandrare som bor under sämre förhållanden med 

sämre förutsättningar. 

 På grund av invandrares svårigheter att komma in på arbetsmarknaden, blir de 

hänvisade till ett billigare boende i förorten. Statistik visar att det skiljer 17 procenten-

heter mellan antalet arbetslösa invandrare och antalet arbetslösa svenskfödda. År 2005 

gjordes 357 anmälningar till DO (diskriminerings ombudsman) om diskriminering i 

arbetslivet, 61 ärenden var angående bostadsdiskriminering. År 2006 polisanmäldes 

2189 främlingsfientliga brott, enligt uppgifter från Brottsförebyggande rådet. 

 Media ger en vinklad bild av invandrare. T.ex. om ett rån har skett av en invandra-

re så poängterar media människans ursprung. Media skriver det som säljer och läsarna 

är en stor bidragande faktor till vad media skriver och varför. 

 Bristande språkkunskaper är ett stort problem bland invandrare. På grund av bris-

tande svenska är det svårt att ta sig in på arbetsmarknaden. 

 

Orsaker 

Vi anser att dessa problem främst har sin grund i nedanstående orsaker: 

• Media – I och med svensk medias negativa vinkling av främmande etniciteter och 

religioner så skapar det fördomar. Vi anser att media ofta har en tendens att lägga in 

irrelevanta fakta om de kriminellas etnicitet för att förstora nyheten och skapa större 

rubriker. 

• Segregation – I och med att människor med olika etnisk bakgrund inte integreras 

med svenskar så leder detta i vissa fall till bristande språkkunskaper och okunskap hos 

båda parter. 

• Främlingsfientlighet 

– Som grundas i diskriminering och fördomar. 

– Brist på kunskap om främmande religioner och kulturer. 

– Rädsla för sådant som är främmande. 

 



Med bakgrund av detta föreslår vi följande åtgärder: 

 

• Anonyma arbetsansökningar 

Med anonyma arbetsansökningar där varken namn, kön eller ursprung nämns anser vi 

att alla kommer att bli bedömda utifrån sina meriter och kunskaper. Med detta hoppas 

vi att arbetsfördelningen sker på ett rättvist sätt då alla, utan hänsyn till etnicitet mm. 

får en likvärdig chans till arbete. Det blir också svårare för arbetsgivare att diskrimine-

ra och sortera bort personer med annat ursprungsland än Sverige. 

 

• Mer utrymme för rasism, kulturkunskap och mediakritiskt tänkande i skolan. 

Vi vill införa kulturkunskap som en grundläggande utbildning. Detta för att motverka 

fördomar och kunskaper. Vi anser att man skall börja med kulturkunskap i mitten av 

lågstadiet. Detta för att på ett så tidigt stadium som möjligt, ha möjlighet att påverka 

barnens syn på andra kulturer samt ge dem en mer objektiv bild och lära av andra 

länders levnadssätt. 

 Vi vill också ge mer utrymme för mediakritisk undervisning i skolan så att medias 

negativa bild av andra länders kulturer inte påverkar människors tänkande i samma 

utsträckning. Genom att utöka antalet arbetstimmar som skolan lägger på att granska 

media, så kommer troligtvis även elevers bemötande gentemot media att bli mer kri-

tiskt. 

 Slutligen vill vi införa mer diskussion om rasism i skolorna så att elever kan få 

bättre kunskap om vad rasism innebär och om hur man ska bemöta den. Det är viktigt 

att information som skolan ger är helt objektiv. Utbildningen kan ske i samarbete med 

olika organisationer eller personer som kan bidra med relevant information angående 

rasism, t.ex. Exit och Sverige Mot Rasism. 

 

• Bostadssegregationen 

För att minska den svenska bostadssegregationen anser vi att de kommunalägda ”mil-

jonbostäderna” ska rustas upp så att området dessa ligger i ska blir mer attraktivt. Upp-

rustning av vissa förorter pågår redan men vi vill införa det i högre utsträckning. Dess-

utom sker en stor bostadsdiskriminering där exempelvis bostadsrättsägare missbrukar 

sin makt och diskriminerar genom att bestämma vem som bor i huset och inte. Vi 

anser att DO ska kunna granska bostadsrättsföreningar vilket i nuläget inte är möjligt. 

 

• Språket 

Utveckling av kurser i svenska för nyanlända. 

SFI är idag en möjlighet för nyanlända att lära sig svenska, men SFI idag är den brist-

fällig. Därför vill vi förbättra och lägga till dessa punkter: 

a) Skärpt undervisning - lektionerna ska tas på större allvar och kursdeltagarna måste 

vara delaktiga och känna att det är meningsfullt att genomgå kursen. Mer engagerade 

lärare och större bidrag till bättre läromedel. 



b) Kursen ska vara individanpassad så att varje person ska få ut så mycket som möjligt 

av kursen. Det ska i högre utsträckning finnas olika nivåer som passar olika individers 

inlärning. 

c) Kursen ska ge förmåner vilket ska locka fler att delta. I slutet av kursen ska varje 

person tilldelas en praktikplats, för både utbildade och outbildade, vilket gör att man 

lättare kan ta sig in på arbetsmarknaden. Alltså ska ett samarbete mellan SFI och Ar-

betsförmedlingen ske. Under kursen ska det vara möjligt att lära sig grundtermer kring 

det yrke de tidigare haft eller ska utbilda sig till. 

d) Fler möjligheter att komplettera tidigare utbildningar för att få möjlighet att arbeta 

med samma yrke i Sverige som man gjorde i sitt hemland. 

e) SFI måste marknadsföras och deras resurser ökas. 

 

•Stödfamilj 

En stödfamilj är en svensk familj för nyanlända att vända sig till för hjälp. Genom en 

stödfamilj kan de nyanlända familjerna känna sig tryggare i det nya landet. Dessa 

familjer finns redan men vi anser att Migrationsverket ska öka antalet ute i kommu-

nerna där de behövs. Det ska vara en frivillig insats från båda parter. Stödfamiljerna 

ska också bekostas inom den kommun som familjen är verksam i. 

 

Vi anser att dessa åtgärder är en början till att bekämpa rasismen i samhället. Därför 

yrkar vi för bifall för vår motion. 

 

 

 


